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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 8. 6. 2022 

Středa 8. 6. 2022, 8.00 h., hybridní forma jednání. 

 

přítomni: Karel Bařina, Tomáš Hrůza, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Martin Mazanec,  

Jakub Polách, Tadeáš Polák, Natálie Sodomková, Vojtěch Vaněk, Martin Žák 

omluveni: Marie Štindlová 

hosté:  Filip Cenek 

 

Program zasedání:  

1. Schválení programu jednání dne 8. 6. 2022, Karel Bařina;  

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 11. 5. 2022, Karel Bařina;  

3. Plán realizace Strategického záměru FaVU VUT pro rok 2022, Filip Cenek;  

4. Návrh rozpočtu FaVU VUT pro rok 2022, Filip Cenek, Jana Kořínková;  

5. Zpráva o hodnocení výuky v letním semestru akad. r. 2021/2022, Filip Cenek;  

6. Informace vedení fakulty, Filip Cenek;  

7. Různé; informace z jednání AS VUT, Tomáš Hrůza.  

 

 

1. Schválení programu jednání dne 8. 5. 2022, Karel Bařina 

Usnesení č. 1: AS FaVU schvaluje program zasedání AS FaVU dne 8. 6. 2022. 

Hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 2. Usnesení schváleno. 

Do jednání se v průběhu jednání dostavili N. Sodomková a M. Žák. 

 

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 11. 5. 2022, Karel Bařina 

Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje zápis z jednání AS FaVU ze dne 11. 5. 2022 bez připomínek.  

Hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 2. Usnesení schváleno. 

 

3. Plán realizace Strategického záměru FaVU VUT pro rok 2022, Filip Cenek; 

Strategický záměr FaVU VUT na rok 2022 je – dle sdělení F. Cenka, děkana fakulty – zpracován v souladu se 

Strategickým záměrem FaVU VUT na r. 2021+, projednán s L. Janíčkem, rektorem VUT, a H. Doležalovou, 

vedoucí odboru strategie univerzity, kteří k dokumentu, stejně jako UR FaVU, neměli připomínek. Dokument byl 

zpracován v závěru roku 2021, ale vzhledem k rektorským volbám a prodlevám z důvodu organizačních změn 

na rektorátu, byl s vedením univerzity projednáván až v květnu a dokument tak nereflektuje mimořádnou situaci 

ukrajinské krize a s ní souvisejících témat.  

B. Lungová, předsedkyně legislativní komise akademického senátu, podala zprávu o jednání LK AS FaVU dne 

7. 6. 2022. Jednání se kromě předsedkyně zúčastnili T. Polák a M. Štindlová. Komise doporučuje schválení 
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dokumentu s těmito navrženými změnami: formulaci „podporovat VŠ pedagogiku“ u cíle 1, bodu A, týkající se 

vysokoškolské pedagogiky, změnit na „iniciovat, organizovat“, případně přímo „motivovat“; dále doporučuje do 

dokumentu zanést větší důraz na environmentální témata (např. úspory energií, cirkulární ekonomiky, podpory 

biodiverzity v areálu); u cíle 1, bod G pojmout Ateliér hostujícího pedagoga jako jeden z hlavních nástrojů 

internacionalizace; zvát zahraniční odborníky na hlavní školní události (např. diplomantské výstavy) a aktivně při 

nich pracovat na mezinárodním networkingu; podporovat pozice zahraničních postdoců jako další z klíčových 

nástrojů internacionalizace; u cíle 6, bod A zvážit novou pracovní pozici PR managera. 

 

Doporučení LK AS FaVU byla rozsáhle diskutována a děkan poskytl vysvětlení k jednotlivým bodům. K otázce 

environmentálních témat děkan připomněl, že inicioval rozsáhlou diskuzi společně s Ekobuňkou FaVU nad 

Strategickým záměrem VUT 2021+, jak ve vědecké radě univerzity, tak v AS VUT, kdy se však nepodařilo do 

dokumentu, jehož struktura a znění jsou závazné pro fakultní verzi, zapracovat environmentální témata šířeji. 

K otázce zřízení PR managera fakulty děkan mimo jiné zmínil iniciaci pracovní skupiny, řešící komunikační 

strategii fakulty na sociálních sítích (garantkou skupiny je M. Šimková), viz https://tinyurl.com/ps-komunikacni-

strategie. V otázce nutnosti zřídit separátní pozici věnující se PR fakulty, se hodlá řídit doporučením skupiny. Na 

základě připomínek byly v dokumentu provedeny dvě jazykové korektury. 

 

Další připomínky k dokumentu: J. Kořínková, cíl 1, bod G, předposlední odrážka – vydání publikace, avizováno 

letošní rok, v tiráži publikace FaVU Guide však uveden r. 2021. Děkan sdělil, že publikace byla plánovaná 

k vydání do konce minulého roku, ale z důvodu krize s nedostatkem papíru se fyzická realizace posunula na 

začátek letošního roku; J. Kořínková se dále vyjádřila k prioritnímu cíli 4, bod C, Plánu realizace Strategického 

záměru FaVU VUT pro r. 2022, konkrétně k poslední odrážce týkající se podpory vzniku Centra aplikovaného 

výzkumu ve struktuře fakulty. Myšlenku založení výzkumného centra považuje za dobrou a podnětnou, 

upozornila ale na to, že tento záměr nebyl dosud prodiskutován na KTDU FaVU, která je hlavním tvůrcem 

výstupů VaV činnosti, které FaVU odvádí do RIV. Na půdě AS FaVU v r. 2022 proběhla dne 16. 3. 2022 

prezentace proděkanky pro výzkum a kvalitu na téma strategie a podpora vědeckovýzkumné činnosti na fakultě, 

kde o myšlence založení výzkumného centra nepadla žádná zmínka. Z výše uvedených důvodů J. Kořínková 

nepovažuje záležitost za řádně projednanou: nebyla předložena náplň činnosti centra, předpokládané finanční 

náklady na provoz, kvalifikační předpoklady nových zaměstnanců, definice výstupů aplikovaného výzkumu 

v oblasti umění a nedošlo ani k vyjasnění vztahu centra vůči KTDU. J. Kořínková proto doporučuje návrh 

nejprve řádně projednat na úrovni KTDU, EK AS FaVU a AS FaVU a zvážit, zda nejprve neprovést pilotáž, 

např. formou vyhlášení tříletého programu post-doc pod KTDU. Děkan se po diskuzi s ostatními přiklonil 

k úpravě formulace Prioritního cíle 4, bod C. z původního „Podpořit vznik Centra aplikovaného výzkumu“ na 

„Projednat vznik Centra aplikovaného výzkumu.“ J. Kořínková dále uvedla, že v akademické obci se otevřeně 

hovoří o tom, že nově plánované pracovní pozice, související se vznikem zamýšleného centra, jsou 

„rezervovány“ pro konkrétní osoby, což považuje za nešťastné. Rozhodující vliv vždy musí mít výsledek VŘ, 

tedy kvalifikace a schopnost generovat výstupy VaV odvedené do RIV, resp. do SKV.  

https://tinyurl.com/ps-komunikacni-strategie
https://tinyurl.com/ps-komunikacni-strategie
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Na připomínky J. Kořínkové k Centru aplikovaného výzkumu odpověděl děkan – záměr zřídit novou organizační 

jednotku (název Centrum aplikovaného výzkumu považuje děkan za pracovní a stále k diskuzi), která by se 

podobně jako na jiných fakultách – např. Ústav mezioborových studií umění, designu a pokročilých technologií 

na FUD v Plzni – cíleně věnovala výzkumu, diskutuje děkan ve vedení fakulty, s vedoucím KTDU i současnými 

VVP zaměstnanci fakulty od prosince roku 2021 a počítá s tím, že záměr centrum zřídit projde jak diskuzí 

a schválením v UR FaVU, tak v AS FaVU. Děkan dále sdělil, že zatím není ve finančních možnostech fakulty 

zaměstnat v centru osoby, které by teprve usilovaly v horizontu několika let o získání grantových prostředků na 

vlastní mzdy z externích zdrojů; změnu v organizační struktuře fakulty prosazuje zejm. z důvodu zpřehlednění 

finančních a materiálních toků, kdy např. početný tým vědecko-výzkumných pracovníků, řešících v současnosti 

na fakultě finančně objemný projekt TAČR, je veden pod organizační jednotkou školícího pracoviště řešitelky 

projektu (AGD2), která navíc v průběhu řešení projektu změnila vedoucího, a např. cestovní příkazy řešitelů tak 

musí schvalovat osoba, která nemá na projekt žádnou vazbu. Pokud jde o personální obsazení centra, je 

otázka problematičtější, neboť (v souladu s řádem pro obsazování míst akad. a dalších pracovníků) se 

veřejným konkurzem neobsazují místa, kde je jméno konkrétní osoby součástí předložené dokumentace 

poskytovateli projektu; pokud nastane situace, že vedení fakulty sezná potřebu obsadit místo v centru akad. 

VVP bez vazby na projekt získaný fakultou, musí děkan postupovat v souladu s předpisy a vypíše otevřené 

výběrové řízení. Děkan dále nepovažuje za vhodné, aby se zpochybňoval přínos výzkumných výsledků 

současných vědecko-výzkumných zaměstnanců fakulty (zejm. současných doktorandek) v momentě, kdy 

projekt TAČR není uzavřen, a znovu upozornil, že právě i díky týmu RUVK a jeho úspěchu v získání velkého 

projektu TAČR má fakulta prostředky na VaV v dostatečném objemu, neboť finanční objem získaných 

grantových prostředků se propisuje do rozpočtu fakulty. Dále jde o osoby, které na fakultě učí, resp. budou 

zabezpečovat větší počet předmětů jak v českém, tak anglickém studijním programu v oblasti designu, a tedy je 

s nimi počítáno jako s kmenovými zaměstnanci, na které bude vypsáno otevřené výběrové řízení. S tím 

souvisejí diskuze, které se významněji povedou během podzimu nad výsledky a doporučeními pracovních 

skupin k reakreditaci studijních programů fakulty (Volná umění a Design), neboť změn může doznat i samotný 

název KTDU, který by měl pokrýt významněji i výuku v oblasti designu. S projednáním organizačních změn 

v UR FaVU děkan počítá do konce léta a následně bude návrh diskutovat v AS FaVU.  

Usnesení č. 3: AS FaVU schvaluje Plán realizace strategického záměru FaVU VUT pro rok 2022 ve znění 

diskutovaném na zasedání AS FaVU dne 8. 6. 2022. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

4. Návrh rozpočtu FaVU VUT pro rok 2022, Filip Cenek, Jana Kořínková;  

J. Kořínková, předsedkyně EK AS FaVU, seznámila přítomné s termíny a obsahem jednání EK AS FaVU 

s děkanem o rozpočtu FaVU VUT na r. 2022. Jednání EK AS FaVU se zúčastnili: J. Kořínková,  
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T. Hrůza, M. Mazanec, V. Vaněk, M. Žák, hosty jednání byli K. Bařina a F. Cenek. Po drobné úpravě ve vztahu 

k žádosti J. Kořínkové o vypsání soutěže na podporu pedagogické práce akademických pracovníků i v tomto 

roce, bylo přistoupeno k hlasování o usnesení EK AS FaVU: 

Usnesení EK AS FaVU: EK AS FaVU na svých zasedáních dne 1. 6. a 7. 6. 2022 projednala Návrh rozpočtu 

FaVU VUT pro rok 2022 a doporučuje ho ke schválení ve verzi předložené děkanem dne 7. 6. 2022. 

Hlasování: pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0. Usnesení schváleno. 

 

Děkan akademickému senátu představil aktuální znění rozpočtu a prošel jednotlivé záložky excelové tabulky. 

Zároveň okomentoval textovou část předloženého rozpočtu, která blíže specifikuje, z čeho se návrh rozpočtu 

sestává a také nově artikuluje konkrétní témata rozpočtu: navýšení mzdových a personálních nákladů pro 

vybrané skupiny zaměstnanců (zejm. navýšení mezd asistujících pedagogů a pedagožek v ateliérech 

s úvazkem 0.75 o 20 až 30 % ad.) a nárůst cen energií v roce 2022. Veškeré podklady, včetně návrhu investiční 

části rozpočtu, jsou zpřístupněny na sdíleném úložišti akademického senátu. AS FaVU se po diskuzi rozhodl 

hlasovat o Návrhu rozpočtu FaVU VUT pro rok 2022 jako o jednom celku (investiční a neinvestiční část). 

Usnesení č. 4: AS FaVU schvaluje předložené znění Návrhu rozpočtu FaVU VUT pro rok 2022. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

 

5. Zpráva o hodnocení výuky v letním semestru akad. r. 2021/2022, Filip Cenek, Katarína Hládeková; 

Děkan představil znění zprávy (viz https://bit.ly/3xIHa7K) i důvody, proč se – po několikaleté absenci reflexe 

předmětu Oborový ateliér (který nejde anonymně hodnotit studujícími formou celouniverzitní předmětové 

ankety) – rozhodli s proděkankou pro studium přistoupit k získání zpětné vazby na výuku v ateliérech formou 

fokusních skupin (viz https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality/focus-group-kveten-2022). Výsledky byly 

adresně zaslány dotčeným pedagogům a v intranetu fakulty je zveřejněn přepis anonymizované verze. V rámci 

diskuze se dále řešily možnosti „povinných“ periodických supervizí v ateliérech apod., s výsledkem, že by se 

problematika měla (znovu) otevřít na poradě pedagogů; děkan také připomněl možnost zapojit se do poměrně 

aktivní pracovní skupiny pro redesign hodnocení klauzur, diplomek a bakalářek (viz https://www.favu.vut.cz/ps-

redesign-hodnoceni), která s diskutovanou problematikou přímo souvisí.  

 

6. Informace vedení fakulty, Filip Cenek;  

6.1. Výběrové řízení APD 

Více viz zápis AS FaVU ze dne 27. 4. 2022, bod 4.2. AS FaVU nominoval zástupcem senátu v komisi pro 

výběrové řízení na obsazení dvou pracovních míst akademických pracovníků v Ateliéru produktového designu 

FaVU VUT Vojtěcha Vaňka. 

 

https://bit.ly/3xIHa7K
https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality/focus-group-kveten-2022
https://www.favu.vut.cz/ps-redesign-hodnoceni
https://www.favu.vut.cz/ps-redesign-hodnoceni
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6.2. Oblast sociálního bezpečí 

Děkan informoval AS FaVU o průběžné zprávě, která shrnuje nejdůležitější výstupy z první, kvantitativní části 

výzkumu v oblasti sociálního bezpečí na fakultě, který zadalo vedení fakulty jako výsledek spolupráce fakultní 

pracovní skupiny s organizací Konsent společnosti Socionaut. Telegraficky: odpovědělo 124 respondentů 

a respondentek, fakulta většinově označena za respektující prostředí; probíhají hloubkové osobní pohovory 

s respondenty, kteří k nim dali souhlas; výsledky by měly být vedení fakulty známy do konce prázdnin. 

 

7. Různé  

7.1. Informace z AS VUT, T. Hrůza 

- schválen rozpočet VUT na r. 2022; 

- stravenkový paušál bude zaveden od 1. 10. 2022; 

- predikce rektora o stagnaci příštích rozpočtů VUT; 

- schválen apel ekonomické komise na nákup kreativních softwarů (Adobe licence). Nákupy budou realizovány 

prostřednictvím fakultních integrátorů. Nákupy na 1,5 mil. Kč bude nutné pravděpodobně krátit nebo 

dofinancovat z fondů. 

 

7.2. Termín zasedání AS FaVU, K. Bařina 

Usnesení č. 5: Příští řádné zasedání AS FaVU se bude konat v úterý 28. 6. 2022, 8.00 hod., zasedací místnost 

č. 325, FaVU VUT, Údolní 244/53, hybridní forma jednání.  

Hlasování: pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 5. Usnesení schváleno. 

Z důvodu konání výjezdního zasedání AS VUT ve stejném termínu se z jednání omluvil T. Hrůza. 

 

 

Zapsala: Jana di Lenardo 

Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 

Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Natálie Sodomková, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 

 

 

 


